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Medlem af Folketinget Morten Messerschmidt (MFU) har den 21. juni 

2022 stillet følgende spørgsmål nr. 280, som hermed besvares. 

 

Spørgsmål nr. 280: 

Vil ministeren tage initiativ til at genoprette en egentlig produktion af 

reserveofficerer? 

 

 

Svar: 

Til brug for besvarelsen er der indhentet følgende bidrag fra Forsvars-

kommandoen: 

 

”Der er under Forsvarsakademiet etableret løjtnantsuddannelser for 

studieretningerne i alle tre værn. Løjtnantsuddannelserne er i dag en 

integreret del af officersuddannelserne og kan således ikke direkte 

sidestilles med den tidligere reserveofficersuddannelse. Uddannelsen til 

løjtnant har bl.a. til formål at gøre tjeneste i en kortere årrække, men 

også give mulighed for at gennemføre den resterende officersuddan-

nelse, herunder diplomuddannelsen. 

 

Løjtnantsuddannelserne kan give adgang til ansættelse i reserven, hvis 

de studerende ønsker at afgå fra uddannelsen som løjtnanter, og For-

svaret har behov for at ansætte medarbejdere til reserven. Det er så-

ledes muligt efter endt kontrakt som løjtnant enten at blive reserveoffi-

cer, hvis man vælger ikke at fortsætte med en diplomuddannelse, lige-

som det er muligt for internt rekrutterede fra Forsvaret at gennemføre 

en løjtnantsuddannelse med henblik på at blive optaget på officersud-

dannelsen.” 

 

Jeg henholder mig til ovenstående svar, idet jeg ud fra det oplyste ikke 

ser behov for at iværksætte yderligere tiltag på nuværende tidspunkt. 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Morten Bødskov 

Offentligt
FOU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 280

Forsvarsudvalget 2021-22
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